
گروه اقتصادی - رئیس کل بانک مرکزی از موافقت شورای عالی 
پول و اعتبار با دو برابر شدن وام مسکن خبر داد.

محمدرضــا فرزیــن در حســاب کاربــری خــود در توییتــر 
 نوشــت: سقف تســهیلات خرید مســکن از محل گواهی حق تقدم ۲ 

برابر شد.
وی ادامه داد: این تســهیلات در تهــران برای زوجین ۴۰۰ میلیون 
تومان بود که بر اساس مصوبه جدید شورای پول و اعتبار به ۸۰۰ میلیون 

تومان افزایش یافت.
به گفته رئیس کل بانک مرکزی، برای شهرستان ها نیز از ۱۶۰ میلیون 

تومان به ۳۲۰ میلیون تومان افزایش یافت.
فرزین افزود: پوشــش هزینه تعمیر و نوسازی واحدهای مسکونی 

هم که ۸۰ میلیون تومان بود به ۱۶۰ میلیون تومان افزایش یافت.

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد:

وام مسکن ۹۶۰ میلیون تومان شد
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گروه اقتصادی -رئیس سازمان 
برنامه و بودجه گفت: پنج سال آینده 
ســال های مهمی پیش روی سازمان 
برنامه اســت و تکلیف داریم رشــد 

اقتصادی ۸ درصد را محقق کنیم.  
نشســت  در  منظــور  داوود 
هم اندیشــی هیات رییســه سازمان 
برنامه و بودجه با روســای سازمان 
در اســتان ها اظهار کرد: خوشبختانه 
در ســال ۱۴۰۰ شاهد خروج اقتصاد 
کشــور از رکود بودیم که سال ۱۴۰۱ 

رشــد اقتصادی به ۴ درصد رسید و 
امســال باید آن را به ۸ درصد نزدیک 

کنیم.
وی افزود: پنج ســال آینده که 
برنامه هفتم توســعه اجرا می شــود 
ســال های مهمی پیش روی سازمان 
برنامــه و بودجــه اســت و تکلیف 
داریم رشــد اقتصــادی ۸ درصد را 

محقق کنیم.
منظور تصریح کرد: فضای بین 
المللی به نفع کشــور در حال تغییر 

اســت و ان شــاالله ایــن روند را در 
خدمت پیشرفت کشور می آوریم.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
بیان کرد: پیشــرفت کشــور در همه 
سطوح به ســازمان برنامه و بودجه 
مربوط است. مسائل معیشتی مردم، 
موضــوع دارو و درمــان، اقتصــاد 

دیجیتال، اقتصاد دریا محور و توسعه 
کریدور برای ما اهمیت دارد.

وی یادآور شــد: سهم اقتصاد 
دریــا از تولید ناخالــص داخلی ۲ 
درصد اســت که باید به سه برابر این 

رقم برسد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با 

بیان اینکه ما رشد و پیشرفت استان ها 
را کنترل خواهیم کرد گفت: هر یک 
از اســتانها ناتوان هســتند بدانند ما 
نســبت به این موضوع واکنش نشان 

می دهیم.
منظور با اشاره به رشد میانگین 
۰.۷ درصــدی اقتصــاد کشــور در 

ســالهای گذشــته خاطرنشان کرد: 
اگر در گذشته رشد پایینی داشته ایم 
این گناه به گردن ســازمان برنامه و 
زیرمجموعه سازمان در تمام استان ها 

بوده است.
وی تاکیــد کــرد: وظیفــه ما 
امیدآفرینی در جامعه اســت و حق 

نداریم مــردم را نگران کنیم باید در 
گفتــار و البته در رفتار در مردم ایجاد 
امید کنیم. به طور مثال مشکل تامین 
دارو یا موضوع خرید تضمینی گندم 
قابل حل است و باید به مردم این پیام 
را بدهیم که انشاءالله این مشکلات به 

زودی حل می شود.

گروه اقتصــادی -معاون وزیر 
راه و شهرســازی درباره اختلافات با 
اپراتور هندی تاکید کرد: مذاکرات با 
سفیر هند انجام شد و به توافق خوبی 
رسیدیم و مشکلاتی که درباره قرارداد 
بلند مدت بود و مانع از انعقاد قرارداد 

بلند مدت می شد، رفع شدند.
علی اصغــر صفایــی در جمع 
خبرنــگاران در حاشــیه مراســم 
گرامیداشــت روز جهانی دریانورد 
مبنی بر مذاکرات سازمان بنادر با سفیر 
جدید هند در ایران درباره اختلافات 
با اپراتور هندی گفــت: مذاکرات با 
سفیر هند انجام شد و به توافق خوبی 
رسیدیم و مشکلاتی که درباره قرارداد 
بلند مدت بود و مانع از انعقاد قرارداد 

بلند مدت می شد، رفع شدند. 
وی ادامــه داد: موارد متعددی از 
اختلافــات در مذاکرات اخیر حل و 
برطرف شد و امیدواریم در سفر آتی 
موارد جزیی از اختلافات هم برطرف 

شوند و قرارداد نهایی منعقد شود. 
رئیس سازمان بنادر و دریانوردی 
در پاسخ به سوال دیگر مبنی بر اینکه 
با این توافق دیگر نیازی به رســیدگی 
بــه اختلافات بین دو طرف در دادگاه 
بین المللی نیســت، اظهار داشت: این 
اختلافات قراردادی بین دو کشــور 
دوست و همســایه ایران و هند بوده 

و نیازی به دادگاه بین المللی نیست.
صفایی درباره تغییــر تعرفه ها 
در ســال جاری تصریح کرد: به طور 

قطع شرکت کشتیرانی به عنوان یکی 
از شــرکت هایی که از بنادر کشورمان 
خدمــات دریافت می کنند، در تنظیم 
تعرفه ها باید مشــارکت داشته باشند 
و نظر مشتری لازم است که ملاحظه 
شود و براساس نظر مشتری تعرفه ها 

بازنگری می شود. 
وی بــا اشــاره به رفع مشــکل 
پهلوگیری نــاوگان ایرانی در برخی 
بنــادر کشــورها از جملــه چیــن 
خاطرنشان کرد: برخی از کشتی های 
کشــور در برخی از بنادر کشورها در 

مقطعی دچار مشــکل شدند و تردد 
نداشتند اما خوشــبختانه با اقدامات 
وزارت راه و وزارت امــور خارجــه 
بسیاری از بنادر امکان تردد کشتی های 
ایرانی را فراهم کرده اند و تردیدها در 

حال انجام است. 
معاون وزیر راه و شهرســازی 
در پاســخ به سوال ایلنا مبنی بر اینکه 
گفته می شــود هنوز هم بنادر بخش 
خصوصی در چین اجازه پهلوگیری به 
کشتی های ایرانی نمی دهند و ناوگان 
ایرانــی تنها اجازه پهلوگیری در بنادر 

دولتی چین را دارند، بیان کرد: در حال 
حاضر برخی از بنادر چین جایگزین 
شــدند و دو بندر دیگر که پیش از این 
بســته بودند در حال حاضر باز شدند 
و با دو بندر دیگر چینی هم در مذاکره 
هستیم که کشتی های ایرانی را بپذیرند 
و شرایط فعلی نســبت سالهای قبل 

بسیار بهتر شده است.
صفایی با اشاره به همکاری های 
دریایی با کشــور روسیه یادآور شد: 
هم در بنــادر کوتاه مدت و هم برنامه 
بلندمدت دولت با کشورهای همسایه 

دیده شده و نگاه ما به راهبرد روسیه، 
تأمین نیازمندی های روسیه از طریق 
ایران است و بخشی از کالاها از جمله 
غلات را از روسیه وارد کشور کنیم و به 
دنبال کمک به تجارت خارجی روسیه 
با کشــورهای حاشیه خلیج فارس و 
هند هســتیم و در این بخش دریایی 
نقــش مهمی دارد و نــاوگان دریایی 
خــزر را افزایش دادیــم که می تواند 
هزینه های حمل و نقل را کاهش دهد 
و در بنادر شمالی شاهد رشد ۳۵ تا ۴۰ 

درصد ترانزیت بوده ایم.

وی در مراســم گرامیداشــت 
روز جهانــی دریانورد بــا بیان اینکه 
دســت اندرکاران حوزه دریانوردی 
حرکت هــای عظیم و بزرگی را انجام 
داده انــد، عنــوان کرد:این هماهنگی 
بین دســتگاه ها باعث ارتقای اقتدار 
جمهوری اسلامی ایران در منطقه شده 
و کشورمان در هیچ زمان اقتداری که 

امروز دارد را نداشت.
به گفته رئیس ســازمان بنادر و 
دریانوردی، شاهد حضور مقتدرانه و 
رشادت های سپاه و ارتش جمهوری 

اســلامی ایران در آب هــای منطقه 
هستیم و نفتکش ملی بدون سروصدا 
حامی صادرات نفت و گاز ایران است 
و همه دست اندرکاران به دنبال پیشبرد 

برنامه های اقتصاد دریامحور هستند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

برای تحقق رشد اقتصادی ۸ درصد تکلیف داریم

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد  :

مذاکره با بنادر چینی برای پذیرش کشتی های ایرانی

 

اقتصادی

گروه اقتصــادی -گزارش ها 
حاکــی از این اســت کــه محموله 
پرحاشــیه بوش که از ســال ۱۳۹۹ 
اختلاف هایی برای ترخیص آن بین 
نهادهای مختلف بود و در نهایت هم 
مرجع قضایی آن را توقیف کرد، حالا 

قرار است به مزایده گذاشته شود.
اخیرا مدیرعامل سازمان اموال 
تملیکی گفته کــه برای مزایده ۴۲۶ 
کانتینر لــوازم خانگی خارجی که از 
سال ۱۴۰۱ تحویل ســازمان اموال 
تملیکی شــده اند، دســتور قضایی 
صادر شــده و این محموله در مزایده 
تیرمــاه این ســازمان تعیین تکلیف 

خواهد شد.
او همچنیــن تاکید کــرده که 
»ســازمان اموال تملیکی با توجه به 
مســئولیت خود به منظور حفاظت 
از بیت المــال و اموال مردم خود را 
مکلف می داند کــه این کالاها را به 

بالاترین قیمت بفروشد«.
امــا ماجرای ایــن ۴۲۶ کانتینر 
لــوازم خانگــی خارجی کــه گفته 
می شــود از برنــد بوش هســتند، 
چیست؟ ماجرای پرحاشیه بوش، از 
آبان ماه سال ۱۳۹۹ شروع شد، زمانی 
که ارونقی- معاون وقت فنی گمرک 
ایران- اعلام کرد که محموله ای شامل 

حــدود ۴۲۰ کانتینر لــوازم خانگی 
بوش در آستانه ترخیص قرار گرفته، 
ولی به دلیــل برخی ابهامات و عدم 
امکان ترخیــص در زمان ممنوعیت 
واردات کالاهای گروه چهار، گمرک 
ترخیص این محموله را متوقف کرده 
اســت. او همچنین گفته بود که این 
کالاها ثبت سفارش و تائید منشـــا 
ارز شــده و دیــوان عدالــت اداری 
نیز بــا توجه به حقوق مکتســبه ای 
که برای واردکننده قائل شــده، رای 
 داده و مجوز ترخیص صادر شــده 

است.
امــا این پایــان کار نبــود و از 

آن زمان تا ســال بعــدش، صاحب 
کالا رایزنــی  و مذاکرات متعددی با 
دستگاه های مختلف از جمله وزارت 
صمــت و بانک مرکزی که برای کالا 
ثبت سفارش تمدید و منشا ارز تائید 
کرده بودند، جهت ترخیص داشت و 
حتی در مقطعی از گمرک ایران بابت 
توقف ترخیص و اعلام متروکه برای 
کالا، به دیوان عدالت اداری شکایت 

کرده بود.
بــا توجه بــه عــدم تفاهم بین 
دستگاه های مختلف برای ترخیص 
محمولــه بــوش، در تیرماه ســال 
۱۴۰۰ جلســه ای تشکیل و قرار شد 

که در صورت امضــا و تائید تمامی 
دســتگاه های مرتبط، کالا ترخیص 
شــود اما برخی با وجــود اعتقاد به 
ترخیــص، حاضر به تائیــد و امضا 

نشدند. 
گزارش معاون پیشین گمرک از 
این جلسه و مذاکرات صورت گرفته 
حاکی از آن بــود که گمرک به دلیل 
ابهامــات موجود به ویــژه در مورد 
منشــا ارز با ترخیص موافقت نکرده 
است؛ مگر آنکه بانک مرکزی، بانکی 
بودن ارز آن را تائید کند تا بتواند طبق 
مصوبه بهمن ماه پارســال که شرایط 
ترخیــص کالاهای گــروه چهار با 

ثبت ســفارش بانکی را فراهم کرده، 
ترخیص شود، اما بانک مرکزی این 

تائیدیه را صادر نکرد.
در نهایت اســفند ســال ۱۴۰۰ 
مرجع قضایی به گمرک ایران اعلام 
کــرد که ۴۲۶ کانتینــر لوازم خانگی 
بــوش متعلق به شــرکت کاســپین 
کالا دریــا )بوش ســرویس( که در 
بندر شــهید رجایی دپو شده بود را 
توقیف کند و دلیــل این توقیف نیز 
اتهام جعل اسناد و قاچاق عنوان شد. 
همچنین  از سال ۱۴۰۱ این محموله 
 تحویــل ســازمان امــوال تملیکی 

شد.

گروه اقتصادی-طی سال های 
اخیر موضوع تفکیک و ادغام وزارت 
بازرگانی به کرات اتفاق افتاده است، 
حال پس از گذشت ۲ سال از واگذاری 
قانون انتزاع به وزارت جهاد کشاورزی 
و تصویب شــورای قیمت گذاری در 
مجلس یازدهم، دولت معتقد اســت 
که علت اصلی نوسانات بازار به نبود 

وزارت بازرگانی باز می گردد.
این درحالی است که بسیاری از 
کارشناسان بخش کشاورزی اذعان می 
کننــد که به رغم اجرای قانون انتزاع و 
واگذاری امور صادرات و واردات به 
وزارت جهاد کشاورزی، ابزار و مشوق 
های لازم در اختیار این وزارتخانه قرار 
نگرفته اســت که با این وجود مشکل 
اصلی تنظیم بازار به نبود سیاســت و 
اســتراتژی مناسب بر می گردد و هیچ 
ارتباطــی به آن ندارد کــه امر تنظیم 
 بازار در دســت وزارت جهاد باشد یا

 صمت.
در همین رابطه برخی نمایندگان 
مجلس با اعلام مخالفت با تشــکیل 
وزارت بازرگانــی، تفکیک وزارت 
صمت و گرفتن اختیارات بازرگانی از 
وزارتخانه های جهاد و صمت را عامل 
اصلی مشکلات تولید، افزایش هزینه 
ها و بزرگ شــدن بدنه دولت مطرح 

می کنند.
بســیاری از تولیدکنندگان دام و 
طیور و تشکل های ملی نیز مخالفت 
خــود در ارتباط با تشــکیل وزارت 
بازرگانــی را مطرح کردند و معتقدند 
که تشــکیل این وزارتخانه به معنای 
نابــودی تولیــد و واردات بی رویه 

کالاست.
در این ارتباط حمیدرضا کاشانی 

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغداران 
میهن گفت: ســابقه وزارت بازرگانی 
به ۱۰ ســال پیش باز می گردد و ما در 
گذشته تجربه این وزارتخانه را داشتیم 
که به بهانه تنظیم بازار اقدام به واردات 

بی رویه کالا می کند.
به گفته کاشانی، تشکیل وزارت 
بازرگانی به معنــای صدور بی رویه 
کالاست. به همین خاطر به بهانه تنظیم 
بازار، بزرگ کردن بدنه دولت راهکار 

مناسبی نیست. 
رئیــس هیئت مدیــره اتحادیه 
مرغــداران میهن گفت: بعد از مردمی 
ســازی یارانه ها که فشــار زیادی به 
بخش تولید وارد کرد، تشکیل وزارت 
بازرگانی و نادیده گرفته شــدن تولید 
راه حل مناســبی نیست و از طرفی با 
تشــکیل این وزارتخانه، قانون انتزاع 
و شــورای قیمــت گــذاری که در 
این مجلس مصوب شــد، از بین می 

رود.
رویکــرد وزارت بازرگانی 

عمدتا واردات محور است
آقای قاســم پیشه ور رئیس اتاق 
اصناف کشاورزی گفت: بنابر تجربه 
ســنوات گذشــته، رویکرد وزارت 
بازرگانــی در امر تنظیــم بازار عمدتا 
واردات است و به هیچ عنوان سیاست 

حمایت از تولیدکننده نیست.
بــه گفته او، با تشــکیل وزارت 
بازرگانی همانند سنوات قبل به بهانه 
تنظیم بازار، واردات انجام می شود که 
همواره بدلیل منابع مالی نامحدود پس 
از بازکردن ال ســی مبادلات انجام می 
شود، درحالیکه این امر آسیب جدی 

به تولید داخل وارد می کند.
پیشــه ور ادامــه داد: انتظــار 

کشــاورزان آن اســت که این بخش 
سرمایه به جای واردات به تولید داخل 
اختصاص یابد تا با کاهش هزینه تمام 

شده، امر تنظیم بازار محقق شود.
رئیس اتاق اصناف کشــاورزی 
گفت: بــا واگذاری قانــون انتزاع به 
وزارت جهاد کشــاورزی انتظار برآن 
بــود که ابــزار لازم در اختیار وزارت 
جهاد گذاشــته شود تا بتواند توامان با 

تولید، تنظیم بازار را انجام دهد.
بــه گفته او، با تشــکیل وزارت 
بــی رویــه  بازرگانــی و واردات 
محصولات همانند ســنوات قبل به 
خارج وابســته خواهیم شد چراکه در 
پی تامین نیــاز از خارج، تولید داخل 
آسیب جدی می بیند به طوریکه قادر 

به ادامه تولید نیست.
ناگفتــه نماند که آقای ارســلان 
قاســمی رئیس کمیسیون کشاورزی 
اتاق تعاون اذعان می کند که با تشکیل 
وزارت بازرگانی جامع، مشــکلات 
تنظیم بازار به پایان می رسد و تشکیل 
این وزارتخانــه به معنای واردات بی 
رویه نیســت چراکه آمارها نشان می 
دهــد واردات کالا از زمــان انحلال 
وزارت بازرگانی تغییری نکرده است.
تقویــت بازرگانی وزارت 
جهاد راه حل مشــکلات تنظیم 

بازار
آقــای عطاالــه هاشــمی عضو 
شورای هماهنگی تشکل های بخش 
کشاورزی گفت: تنظیم بازار کالاهای 
اساسی و محصولات کشاورزی زمانی 
اتفاق می افتد که رویکرد و سیاست ها 
معقول باشد، حال اینکه امر تنظیم بازار 
دســت وزارت جهاد باشد یا وزارت 

صمت با یکدیگر مغایرتی ندارد.

به گفتــه او، اگر تصور می کنیم 
بــا تشــکیل وزارت بازرگانی و عدم 
اصــلاح رویکرد و سیاســت ها، امر 
تنظیــم بــازار محقق می شــود این 

موضوع عملیاتی نخواهد شد.
هاشــمی با بیــان اینکه تقویت 
بحــث بازرگانــی در وزارت جهاد 
مشــکل گشاســت، گفت: علی رغم 
قانون انتزاع و ســپردن تنظیم سیاست 
ها به دست یک وزارتخانه، اما الزامات 
لازم را فراهــم نکــرده ایم که این امر 

مشکلات متعددی ایجاد کرده است.
عضو شورای هماهنگی تشکل 
هــای بخش کشــاورزی گفــت: تا 
زمانیکه الزامــات اجرای قانون انتزاع 
فراهم نشــود، به اهداف مورد نظر در 

امر تنظیم بازار نخواهیم رسید.
تشــکیل وزارت بازرگانی 
هیچ ارتباطی بــه تنظیم بازار 

کالاهای اساسی ندارد
آقای جلال محمــود زاده نایب 
رئیس کمیســیون کشاورزی مجلس 
گفــت: با توجه بــه واردات بی رویه 
وزارت  کشــاورزی،  محصــولات 
بازرگانــی منحل و بعــد از آن قانون 
انتزاع مصوب شــد که براســاس آن 
امــور مربوط به صادرات و واردات به 

وزارت جهاد واگذار شد.
او لابی گــری واردکنندگان در 
وزارت بازرگانی را علت اصلی صدور 
بی رویه مجــوز واردات اعلام کرد و 
افــزود: وزارت بازرگانــی به محض 
تشــکیل، مشکلات اساسی در بخش 
تولید ایجاد می کند چراکه سیاســت 
این وزارتخانه بــدون در نظر گرفتن 

تولید داخل، واردات است.
محمــودزاده ادامــه داد: اگــر 

امــور مربوط به صــادرات و واردات 
محصــولات کشــاورزی دســت ۲ 
وزارتخانــه باشــد، درنهایت این امر 
منجر بــه دوگانگی در تصمیم گیری 

ها می شود.
بــه گفته او، با تشــکیل وزارت 
بازرگانــی و واگذاری امور مربوط به 
صــادرات و واردات باید قانون انتزاع 
و شورای قیمت گذاری لغو می شود 
که این موضوع برخلاف شــعار سال، 
اسناد بالادستی و قانون بهره وری تولید 
است چراکه با تشکیل این وزارتخانه و 
در پی آن واردات بی رویه کالا، تولید 

داخل زمین گیر می شود.
نایب رئیس کمیسیون کشاورزی 
مجلس با بیان اینکه تشــکیل وزارت 
بازرگانی هیــچ ارتباطی به امر تنظیم 
بازار ندارد، گفت: مسئولانی که تصور 
می کنند که تشکیل وزارت بازرگانی 
تنهــا راه حل مشــکلات تنظیم بازار 
اســت، نگاهشــان به مصرف کننده 
است و تولید را نمی بینند. درحالیکه 
اگر تولیدکننده نباشد، مصرف کننده 

متضرر می شود.
محمــود زاده گفت: با تشــکیل 
وزارت بازرگانی و افزایش واردات بی 
رویه شاهد نابودی تولید داخل و ورود 
محصولات بی کیفیت و تراریخته به 

داخل کشور هستیم.
با توجه به تجربه ســنوات قبل و 
مشکلات تشــکیل وزارت بازرگانی 
انتظــار می رود که در ســال حمایت 
از تولید داخل و مهار تورم، مســئولان 
به ایــن موضوع توجــه کنند چراکه 
بــه گفته کارشناســان تشــکیل این 
وزارتخانه راهکار حمایت تنظیم بازار 

محصولات کشاورزی نیست.

تشکیل وزارت بازرگانی، 
راهکار تنظیم بازار کالاهای 

اساسی است؟
پس از گذشت حدود سه ماه از اعلام ممنوعیت فروش خودرو در بورس، یک شرکت مونتاژکار اعلام کرد که قصد عرضه

 خودرو با سازوکار بورس را دارد اما در نهایت پس از گرد و خاک های فراوان، این عرضه لغو شد.

گروه اقتصادی - معاون مدیر 
عامــل شــرکت پالایــش و پخش 
فراورده هــای نفتی با بیــان اینکه 
تا پایان ســال هیــچ برنامه ای برای 
تغییر قیمت بنزیــن نداریم، گفت: 
ســوخت هایی را که بعضا از برخی 
کشــورها به دلیل آنچــه موضوع 
پایین بــودن کیفیت مطرح می کنند 
تحویــل نمی گیریم و حتی یک لیتر 
 را هــم در داخل کشــور به مصرف 

نمی رسانیم.
علی زیار، دربــاره مباحثی در 
زمینه ســه نرخی شدن بنزین اظهار 
داشت: مباحثی که در برخی محافل 
عنوان می شــود ملاک نیست بلکه 
شاخص ما مصوبه ای است که دولت 
اعلام می کند که در این رابطه تاکنون 
چیزی به ما ابلاغ نشــده است، این 
موضوع باید از سوی مراجع رسمی 

و مسئولین یعنی  رئیس جمهور و یا 
وزیر نفت مطرح شود.

وی تصریح کرد: ما برای کنترل 
مصرف یک سیاســت قیمتی داریم 
که قیمت کالایــی را که پرمصرف 
اســت بالا می بریم تا بهینه مصرف 
شــده و حیف و میل نشود، سیاست 
غیرقیمتــی هم داریم کــه پایش و 
رصد می کنیم و ســامانه های جدید 
بکار می گیریم که در شــبکه تامین 
و توزیع اتلاف نداشــته باشیم. یک 
موضوع هم بحث قاچاق است برای 
اینکه مصــرف را کنترل کنیم، زیرا 
قاچاق نیز خود را در میزان مصرف 

نشان می دهد.
معــاون مدیر عامل شــرکت 
پالایــش و پخش فراورده های نفتی 
با تاکید بر لــزوم بکارگیری کارت 
ســوخت شــخصی برای پایش و 

کنتــرل میزان مصــرف گفت: اگر 
مردم از کارت ســوخت خودشان 
اســتفاده کنند هــم می توانیم داده  
برای تحلیل تولید و مصرف داشــته 
باشــیم و هم می توان روی مصرف 
و قاچاق کنترل و مراقبت بیشــتری 
صورت گیرد، اینها سیاســت های 
غیرقیمتی برای کنترل و برنامه ریزی 

و مدیریت مصرف هستند. 
وی خاطرنشــان کــرد: اینکه 
مطــرح می شــود الزامــی شــدن 
کارت ســوخت شــخصی مقدمه 
 چند نرخی شــدن اســت، صحت 

ندارد.
بحــث  در  داد:  ادامــه  وی 

جلوگیری از قاچاق ســوخت هم 
به مــا کمک می کند، در واقع کارت 
سوخت هم ســامانه نظارتی است 
و هم تولیــد داده می کند، اگر قرار 
باشــد همــه از کارت جایگاهدار 
اســتفاده کننــد داده ای در اختیار ما 
قرار نمی گیرد در صورتی می توانیم 
از ســامانه سوخت استفاده مطلوب 
کنیم کــه همه از کارت شــخصی 
استفاده کنند که بتوانیم روی داده ها 
حساب کنیم و تحلیل و برنامه ریزی 

آینده را داشته باشیم.
معــاون مدیر عامل شــرکت 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی با 
یادآوری اینکه دولت هیچ برنامه ای 

برای تغییــر قیمت بنزیــن ندارد، 
گفت: اگر سیاســتی ابلاغ شد ما هم 
در راستای آن سیاست عمل می کنیم 
امــا درکل طبق آنچــه همه مطلعیم 
امســال هیچ گونه افزایش قیمتی در 
بنزین و گازوئیل اعمال نخواهد شد 
و تاکنون هم چیزی غیر از این گفته 
نشــده اســت، ما فعلا برنامه داریم 
که همه از کارت ســوخت شخصی 
اســتفاه کنند تا داده های درســت 
داشته باشــیم، همچنین برنامه های 
تولید را به جدیت پیگیری می کنیم 
و باضافه اینکه روی سیاســت های 
 غیرقیمتــی برای کنترل مصرف کار 

می کنیم.

وی دربــاره صــادرات نیز با 
اعلام اینکه دولــت فعلا صادرات 
بنزین و گازوئیل ندارد، خاطرنشان 
کرد: غیر از بنزین و گازوئیل برخی 
فرآورده هایی را کــه مازاد مصرف 
داریم، صادر می کنیم، اما بعد از کرونا 
به خاطر مصرف شدید و غیرمتعارف 
اولویــت تامین نیاز داخل اســت، 
 بنابراین صــادرات بنزین و نفتگاز 

نداریم.
زیار درباره برخی محموله های 
صادراتــی کــه بعضــا برگشــت 
می خوردند، توضیح داد: صادرات 
از مســیر مینی ریفاینری ها و بخش 
خصوصی صورت می گیرد سوخت 

تولیدی زیر نظر شــرکت پالایش و 
پخش با کیفیت و استاندارد جهانی 
است، ما قبلا ۴۰ تا ۵۰ میلیون لیتر به 
تمام بازارهای بین المللی صادرات 
داشــتیم و برگشــتی در کار نبود، 
اکنون هم حتــی می توانیم به اروپا 
 صادرات داشته باشیم اما فعلا مازاد 

نداریم.
اکنــون  مــا  افــزود:  وی 
ســوخت هایی را که بعضا از برخی 
کشــورها به دلیل آنچــه موضوع 
پایین بــودن کیفیت مطرح می کنند 
تحویــل نمی گیریم و حتی یک لیتر 
را هــم در داخل کشــور به مصرف 
نمی رســانیم، این صادرکنندگان به 
قیمت صادراتی خــوراک تحویل 
می گیرند و سوخت تولیدی را صادر 
می کنند اینها تحت پوشش وزارت 
صمــت صادرات دارند، ســوخت 

تولیدی ما در سطح استاندارد حتی 
 اروپــا اســت و در آینــده بهتر هم 

خواهد شد.
معــاون مدیر عامل شــرکت 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
گفت: ما در حال حاضر نفت کوره، 
ال پی جی، ســوخت جــت و نفت 
ســفید صادر می کنیم امــا در مورد 
بنزیــن و گازوئیــل اولویت تامین 
نیاز داخل اســت. صــادرات نفت 
کوره در تابســتان ۶۰ میلیون لیتر در 
روز و در زمســتان به ۴۰ میلیون لیتر 
می رســد، گاز مایع هم به صورت 
محموله های ۳۰ هــزار ۵۰ هزار و 
۱۰۰ هزار تن و بر اســاس انبارش 
در بــورس عرضه می شــود. نفت 
ســفید نیز بر اســاس مازاد و نیازی 
 کــه خریدار اعــلام می کند، صادر 

می شود.

معاون مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی:

امسال بنزین گران نمی شود

نایــب رئیس کمیســیون کشــاورزی مجلس با بیــان اینکــه تشــکیل وزارت بازرگانی هیچ 
ارتباطــی به امــر تنظیم بازار ندارد، گفت: مســئولانی کــه تصور می کنند که تشــکیل وزارت 
بازرگانــی تنهــا راه حــل مشــکلات تنظیم بازار اســت، نگاهشــان به مصرف کننده اســت و 
تولیــد را نمــی بیننــد. درحالیکه اگر تولیدکننده نباشــد، مصــرف کننده متضرر می شــود.
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